

## ព័ត៌មានស្តីពីសេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូនសំរាប់អ្នកមិនទទួលជំនួយសាធារណៈ

### Nonassistance Support Enforcement Information (ក្រមកំណែ Chapters 26.18, 26.23, 34.05, 74.20, និង 74.20A RCW)

ចូររក្សាទុកទម្រង់នេះ ដ្បិតវាមានផ្ទុកព័ត៌មានសំខាន់ៗស្តីពីសំណុំរឿងឧបត្ថម្ភកូនរបស់អ្នក។

#### បណ្តាភាគីដែលមានឈ្មោះក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក (Parties to Your Support Order)

ភាគីទាំងពីរក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកគឺមានឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល និងឪពុកម្តាយជាអ្នកអាណាព្យាបាល ឬអ្នកអាណាព្យាបាលជាក់ស្តែង។ ឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលគឺជាជនដែលត្រូវតែបង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូន។ ឪពុកម្តាយជាអ្នកអាណាព្យាបាល ឬអ្នកអាណាព្យាបាលជាក់ស្តែងគឺជាជនដែលកូនៗជាធម្មតារស់នៅជាមួយ។ ទាំងសងខាងគឺទាំងឪពុកម្តាយជាអ្នកអាណាព្យាបាល ឬទាំងឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលអាចត្រូវបានតម្រូវដោយច្បាប់ឲ្យបង់ កម្រៃធានារ៉ាប់រងសុខភាព និង / ឬថ្លៃឧបត្ថម្ភវេជ្ជសាស្ត្រស្ត្រីសុទ្ធសំរាប់កូន។

- ថ្លៃឧបត្ថម្ភវេជ្ជសាស្ត្រមាននូវការរួមចំណែកចេញប្រាក់ស្មើគ្នា ដើម្បីបង់ការចំណាយលើថ្លៃវេជ្ជសាស្ត្រដែលគ្មានការរ៉ាប់រង និងការចំណាយលើថ្លៃប្រពលាភធានារ៉ាប់រងវេជ្ជសាស្ត្រនានា(ជាប្រាក់សុទ្ធ) ប្រសិនបើដីកាឧបត្ថម្ភតម្រូវឲ្យធ្វើដូច្នោះ នៅពេលណាកូន(ៗ)គ្មានការធានារ៉ាប់រងសុខភាព។

#### នាយកដ្ឋានឧបត្ថម្ភកុមារ (Division of Child Support)

នាយកដ្ឋានឧបត្ថម្ភកុមារ (Division of Child Support – DCS) មានការិយាល័យគាំទ្រនៅពាសពេញក្នុងរដ្ឋទាំងមូល។ DCS មានភារៈគ្រប់គ្រង និងអនុវត្តវិធានការទារប្រាក់លើសំណុំរឿងឧបត្ថម្ភកូន។ បើចង់ឲ្យ DCS អនុវត្តវិធានការទារប្រាក់លើសំណុំរឿងឧបត្ថម្ភកូនរបស់អ្នក, នោះភាគីម្នាក់ក្នុងដីកាត្រូវតែស្នើសុំសេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភជាលាយលក្ខណ៍អក្សរ។

បើដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកតម្រូវឲ្យមានការបង់ប្រាក់តាមរយៈទីភ្នាក់ងារចុះបញ្ជីឧបត្ថម្ភនៃរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន (Washington State Support Registry) (មើលផ្នែកបន្ទាប់) ក៏ប៉ុន្តែ DCS មិនទទួលសេចក្តីស្នើសុំសេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភណាមួយសោះ, នោះ DCS និងបើកសំណុំរឿងសំរាប់តែសេវាបង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភមួយប៉ុណ្ណោះ (Payment Services Only – PSO) សំរាប់អ្នក។ DCS ផ្តល់ដំណើរការបង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ និងការរក្សាទុកបញ្ជីបង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភសំរាប់តែបណ្តាសំណុំរឿង PSO ប៉ុណ្ណោះ។

#### ទីភ្នាក់ងារចុះបញ្ជីឧបត្ថម្ភនៃរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន (Washington State Support Registry)

ទីភ្នាក់ងារចុះបញ្ជីឧបត្ថម្ភនៃរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន (WSSR) គឺជាសាខាមួយរបស់ DCS ដែលរក្សាទុកបញ្ជី និងចែកចាយប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូននានា។ DCS នឹងចុះដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក ចេញទៅក្នុង WSSR នៅពេលណាគណ៍ណាមួយខាងក្រោមនេះកើតឡើង។

- ភាគីមួយក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកស្នើសុំឲ្យ DCS ផ្តល់សេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភផ្សេងៗ។
- ដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកតម្រូវឲ្យឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល បង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភតាមរយៈ WSSR ។

#### អ្វីដែលអ្នកត្រូវតែធ្វើ (What You Must Do)

កាលណាអ្នកស្នើសុំឲ្យ DCS ផ្តល់សេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភ, នោះអ្នកត្រូវតែ ៖

- ធ្វើជូន DCS នូវគ្រប់ទាំងការបង់ប្រាក់ ដែលអ្នកបានទទួលដោយផ្ទាល់ពីឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល។ DCS ត្រូវតែមានបញ្ជីឯកសារនៃការបង់ប្រាក់ទាំងអស់ ដើម្បីធ្វើការលើសំណុំរឿងរបស់អ្នក។ បើអ្នកបានទទួលការបង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូន នៅមុនពេលអ្នកបានស្នើសុំឲ្យ DCS ផ្តល់សេវាទារប្រាក់, នោះអ្នកត្រូវតែប្រគល់ជូន DCS នូវសេចក្តីប្រកាសណាមួយដោយមានចុះគ្រប់ទាំងការបង់ប្រាក់ទាំងនោះ។ ពេលណាអ្នកធ្វើជូន DCS នូវការបង់ប្រាក់នានា ដែលអ្នកបានទទួលដោយផ្ទាល់ពីឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល, នោះ DCS នឹងបញ្ជូនប្រាក់ទាំងនោះទៅក្នុងប័ណ្ណ DCS DebitCard របស់អ្នក ឬមួយក៏បញ្ជូនប្រាក់ទាំងនោះដោយផ្ទាល់ទៅក្នុងគណនីធានារ៉ាប់រងរបស់អ្នក។
- ប្រាប់ DCS ឲ្យបានដឹង ប្រសិនបើអ្នកផ្លាស់ប្តូរអាសយដ្ឋាន បលេខទូរស័ព្ទរបស់អ្នក។ DCS ត្រូវការព័ត៌មាននេះ ដើម្បីទាក់ទងមកអ្នកស្តីពីសំណុំរឿងរបស់អ្នក។ DCS អាចនឹងចេញដីកាជូនដំណឹងនានា ទៅជូនអ្នកតាមសំបុត្រប្រៃសណីយ៍ថ្នាក់ទីមួយ (first class mail)។
- ប្រាប់ DCS ឲ្យដឹងជាបន្ទាន់ ប្រសិនបើអ្នកបានជួបជុំគ្នាឡើងវិញជាមួយនឹងឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល ឬជាមួយនឹងកូនៗ ដែលចេញទៅរស់នៅតាមទីកន្លែងផ្សេងៗ។ អ្នកត្រូវតែផ្តល់ជូន DCS នូវព័ត៌មានផ្សេងៗបន្ថែមទៀត នៅពេលណាមានសេចក្តីស្នើសុំ។
- ប្រាប់ DCS ឲ្យបានដឹង ប្រសិនបើអ្នកផ្តល់មេធាវី ឬទីភ្នាក់ងារឯកជនណាមួយ ឲ្យជួយទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក។ អ្នកត្រូវតែផ្តល់ជូន DCS នូវឈ្មោះ និងអាសយដ្ឋានរបស់មេធាវី ឬរបស់ទីភ្នាក់ងារឯកជននោះ។ អ្នកត្រូវតែប្រាប់ DCS ឲ្យបានដឹងអំពីហេតុការណ៍ផ្សេងៗដែលមេធាវី ឬទីភ្នាក់ងារឯកជននឹងធ្វើ។
  - DCS ប្រហែលជាមិនអាចទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក ក្នុងខណៈដែលមេធាវី ឬទីភ្នាក់ងារឯកជនកំពុងព្យាយាមទារប្រាក់ដូចគ្នាតែមួយនេះបានទេ។
  - ប្រសិនបើអ្នកផ្តល់មេធាវី ឲ្យជួយធ្វើការផ្លាស់ប្តូរដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក, នោះអ្នក ឬមេធាវីរបស់អ្នកត្រូវតែផ្តល់សេចក្តីជូនដំណឹងទៅឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល ហើយនិង DCS ដើម្បីឲ្យបានដឹងអំពីការណែនាំនេះ។
- ប្រគល់ជូន DCS ឬមួយក៏ជួយ DCS ឲ្យអាចទទួលបាននូវសំណើចម្លងនៃដីកាឧបត្ថម្ភទាំងអស់ ដែលបានចុះបញ្ជីសំរាប់សំណុំរឿងរបស់អ្នក។

**សេចក្តីតម្រូវសំរាប់ការទទួលសេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូនសំរាប់អ្នកមិនទទួលជំនួយសាធារណៈ: (Requirements for Receiving Nonassistance Support Enforcement Services)**

បើអ្នកគ្មានសិទ្ធិគ្រប់គ្រងស្របច្បាប់លើកូន។ ដែលអ្នកកំពុងស្នើសុំសេវាអនុវត្តន៍ការទារឧបត្ថម្ភសំរាប់ពួកគេទេ, នោះអ្នកត្រូវតែប្រកាសថា អ្នកមិនបានយកកូន។ ទាំងនោះចេញពីអ្នកអាណាព្យាបាលស្របច្បាប់ មកទុកដោយខុសច្បាប់ទេ។

DCS យកថ្លៃនៃការផ្តល់សេវាកម្មផ្សេងៗចំនួន \$35 នៅរៀងរាល់ឆ្នាំសារពើពន្ធសហព័ន្ធទាំងឡាយណា ដែល DCS បានផ្ញើប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូន \$550 ក្នុងការ ឧបត្ថម្ភប្រសិនបើអ្នកមិនធ្លាប់ទទួលជំនួយចំណោះអាសន្នសំរាប់គ្រួសារក្រុមគ្រួសារ (TANF), ជំនួយកុលសម្ព័ន្ធ Tribal TANF, បុគ្គលិកជំនួយចំពោះគ្រួសារ ដែលមានកូនក្រោមបន្ទុក (AFDC) សំរាប់កូន។ ណាម្នាក់ទេនោះ។ ឆ្នាំសារពើពន្ធថាបង់ថ្លៃចំនួន 1 ខែតុលា ហើយបញ្ចប់នៅថ្ងៃទី 30 ខែកញ្ញា រៀងរាល់ឆ្នាំ។ DCS យកថ្លៃនេះពីអ្នក តាមរយៈការដកយកប្រាក់ \$35 ពីប្រាក់សម្បទិយឧបត្ថម្ភនានា បន្ទាប់ពី DCS បានផ្ញើប្រាក់ចំនួន \$550 ជាដំបូង ទៅប្រើប្រាស់ស្របច្បាប់។ បើអ្នកមានសំណុំរឿងច្រើនជាងមួយ ពីព្រោះកូន(ៗ)របស់អ្នកមានឪពុកខុសៗគ្នា, នោះអ្នកអាចនឹងត្រូវបង់ថ្លៃនៃការផ្តល់សេវាកម្មផ្សេងៗនេះច្រើនជាងមួយដែរ។ បើអ្នកបានទទួលជំនួយ TANF, Tribal TANF, ឬ AFDC ពីរដ្ឋណាមួយផ្សេងទៀត, នោះអ្នកត្រូវតែផ្ញើស្នើសុំ, ដូចជាលិខិតថ្លែងសច្ចាពាក្យសំរាប់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូនពីរដ្ឋណាមួយទីភ្នាក់ងារសាធារណៈនៃរដ្ឋណាមួយផ្សេងនោះ ឬសំណើចម្លងនៃឯកសារជំនួយសាធារណៈជាដំបូងការណាមួយរបស់អ្នក, ទៅ DCS ។ DCS នឹងបន្តដកយកថ្លៃនៃការផ្តល់សេវាកម្មផ្សេងៗនេះ រហូតទាល់តែយើងបានទទួលឯកសារបញ្ជាក់អំពីអ្នក។ បើបងប្រាក់ថ្លៃចំណាយ \$35 ធ្វើឱ្យមានផលប៉ះពាល់ប្រាក់សម្បទិយរបស់អ្នក អ្នកអាចស្នើសុំ DCS សុំការលើកលែងដោយស្នើសុំក្រុមប្រឹក្សាសន្និសីទមួយ ។

**សេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភ (Support Enforcement Services)**

បើអ្នកមានដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយ ដែលបានកំណត់ចេញចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភរួចហើយ, នោះ DCS នឹងព្យាយាមទារយកប្រាក់ទៅតាមចំនួននោះ។ តាមធម្មតា, DCS មិនគណនា និងទារថ្លៃការប្រាក់ ទៅតាមការដែលវាបានកើនឡើងនៅក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភនោះទេ។ នៅក្នុងករណីខ្លះ, DCS ត្រូវតែផ្តល់សេចក្តីជូនដំណឹងមួយច្បាប់ ដល់ភាគីក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភនេះ ឲ្យបានជ្រាបទាំងសងខាង មុននឹងចាប់ផ្តើមអនុវត្តវិធានការទារប្រាក់សម្បទិយ (collection action) ។

បើអ្នកមិនមានដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយទេ ឬបើដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកមិនបានកំណត់ចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូន និងប្រាក់ឧបត្ថម្ភផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រទេ, នោះ DCS នឹងផ្តល់សេចក្តីជូនដំណឹងដល់ភាគីក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភ ឲ្យបានជ្រាបទាំងសងខាង។

1. នៅក្នុងសេចក្តីជូនដំណឹងនេះ, DCS នឹងកំណត់ចេញចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូន និងប្រាក់ឧបត្ថម្ភផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រទៅតាមសេចក្តីតម្រូវជាចាំបាច់។ DCS នឹងផ្អែកការកំណត់ចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូននេះទៅតាមបរិមាណប្រាក់ចំណូលប្រកបដោយសុវត្ថិភាពរបស់ភាគីទាំងសងខាង និងចំនួនកូន។ ដែលពាក់ព័ន្ធក្នុងសំណុំរឿងនេះ។
2. ដីកាឧបត្ថម្ភត្រូវតែតម្រូវឱ្យឪពុកឬម្តាយដែលមានកាតព្វកិច្ចម្នាក់ៗ បង់កម្រៃធានារ៉ាប់រងសុខភាពដល់កូន(ៗ) នៅពេលណាកម្រៃរ៉ាប់រងនេះមានបម្រុងតាមរយៈនិយោជក ឬសំណើរបស់ឪពុកឬម្តាយ ក្នុងបរិមាណតម្លៃមិនលើសពី 25 ភាគរយនៃកាតព្វកិច្ចឧបត្ថម្ភកូនរបស់ឪពុកឬម្តាយដែលមានកាតព្វកិច្ចបនោះទេ។
3. ដីកានេះអាចនឹងរួមមានការបង់កាតព្វកិច្ចឧបត្ថម្ភផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រ ទៅលើថ្លៃបុព្វលាភនៃការធានារ៉ាប់រង (premium) ណាមួយ ដែលបានបង់ដោយរូបអ្នក ឬរដ្ឋប្រសិនបើប្រាក់ឧបត្ថម្ភផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រនេះមិនបានបង់ដោយឪពុកឬម្តាយដែលមានកាតព្វកិច្ចទេនោះ។

បើដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកមិនបានកំណត់ចេញចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភក្នុងចំនួនដាក់លាក់ណាមួយទេ ក៏ប៉ុន្តែបានដាក់ចេញជារួមមន្ត ដើម្បីឲ្យប្រើប្រាស់ការកំណត់មើលចំនួនប្រាក់នេះ, នោះ DCS នឹងផ្តល់ដីកាជូនដំណឹងស្តីអំពីប្រាក់ឧបត្ថម្ភបានដាក់ (Notice of Support Owed) ទៅភាគីទាំងសងខាងក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក ឲ្យបានជ្រាប។

1. នៅក្នុងដីកាជូនដំណឹងនេះ, DCS នឹងកំណត់ចេញចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភថ្មីចំនួនមួយ។ ភាគីម្ខាងៗក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកអាចស្នើសុំសវនាការណាមួយ ដើម្បីជ្រើសរើសវិធីចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភ ដែល DCS បានកំណត់ចេញនេះបាន។
2. DCS ប្រហែលជាអាចព្យាយាមស្វែងរកកិច្ចព្រមព្រៀងណាមួយសំរាប់កំណត់ចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភនេះ ជាមួយនិងភាគីទាំងសងខាងក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក។ កាលណាចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភនេះត្រូវបានកំណត់រួចហើយ ហើយ DCS ស្គាល់និយោជករបស់ឪពុកឬម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល, នោះ DCS នឹងចេញដីកាជូនដំណឹងមួយច្បាប់ ដីកាដកយកប្រាក់ចំណូលសំរាប់កិច្ចឧបត្ថម្ភ (Income Withholding for Support) ជូនទៅនិយោជកនោះ។ ដីកាជូនដំណឹងនេះតម្រូវឱ្យនិយោជកដកយកប្រាក់ឧបត្ថម្ភចេញពីប្រាក់ចំណូល ឬប្រាក់ខែរបស់ឪពុកឬម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល។ បើ DCS មិនស្គាល់និយោជករបស់ឪពុកឬម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលទេ, នោះ DCS នឹងព្យាយាមស្វែងរកប្រភពប្រាក់ខែ ឬប្រាក់ចំណូលទាំងនោះ រួចហើយព្យាយាមប្រមូលទារយកប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូនរបស់អ្នក។

បើអ្នកមានការធានារ៉ាប់រងសុខភាពសំរាប់កូនរបស់អ្នកអស់ហើយ ហើយមិនចង់ឲ្យ DCS អនុវត្តច្បាប់តាមសេចក្តីតម្រូវឲ្យបង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រទេនោះ, នោះអ្នកត្រូវតែសរសេរលិខិតប្រាប់ DCS ឲ្យបានជ្រាបជាលាយលក្ខណ៍អក្សរ ព្រមទាំងត្រូវផ្តល់ឯកសារបញ្ជាក់អំពីកម្រៃរ៉ាប់រងនោះផង។ បើអ្នកមិនប្រាប់ ហើយមិនផ្តល់ឯកសារទេ, នោះ DCS នឹងអនុវត្តវិធានការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភពីចំណោមវិធានការទារនៃដែលបានចុះផ្តល់ខាងក្រោមនេះ។

1. បើអ្នកមានដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយ ដែលតម្រូវឱ្យឪពុកឬម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលបង់កម្រៃធានារ៉ាប់រងសុខភាព, ជួយចេញប្រាក់ស្នើភាគគ្នាទៅលើការចំណាយនៃថ្លៃវេជ្ជសាស្ត្រដែលគ្មានកិច្ចរ៉ាប់រង, បង់ថ្លៃខ្ចីដាក់ធុបូល (deductibles) និងបង់ថ្លៃខ្ចីកេម្មិទ្រូ (copayments), ឬបង់ប្រាក់បន្ថែមក្នុងកម្រិតណាមួយលើសពីនេះទៅទៀត នៅពេលណាឪពុកឬម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលមិនមានកម្រៃធានារ៉ាប់រងសុខភាពបម្រុងតាមរយៈនិយោជក ឬសហជីព, នោះ DCS នឹងអនុវត្តវិធានការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភវេជ្ជសាស្ត្រទៅតាមតម្រូវការជាចាំបាច់។
2. បើអ្នកមានដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយ ដែលមិនតម្រូវឱ្យឪពុកឬម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលបង់ប្រាក់ធានារ៉ាប់រងសុខភាពដល់កូនរបស់អ្នកទេនោះ, នោះ DCS អាចនឹងព្យាយាមផ្តល់សំណើតែប្រើដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក។
3. បើអ្នកមានដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយ ដែលតម្រូវឲ្យប្រមូលបង់កម្រៃធានារ៉ាប់រងសុខភាព, ជួយចេញប្រាក់ស្នើភាគគ្នាទៅលើការចំណាយនៃថ្លៃវេជ្ជសាស្ត្រដែលគ្មានកិច្ចរ៉ាប់រង, បង់ថ្លៃខ្ចីកេម្មិទ្រូ (copayments), និងថ្លៃខ្ចីដាក់ធុបូល (deductibles), ឬជួយចេញប្រាក់ស្នើភាគគ្នា ដើម្បីបង់ថ្លៃបុព្វលាភនៃការធានារ៉ាប់រងសុខភាពរបស់ឪពុកឬម្តាយម្ខាងទៀត ប្រសិនបើអ្នកមិនមែនជាអ្នកបង់កម្រៃរ៉ាប់រងសុខភាពផ្ទាល់ទេនោះ, នោះ DCS អាចនឹងអនុវត្តវិធានការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភទៅតាមតម្រូវការជាចាំបាច់ ប្រសិនបើឪពុកឬម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលបានដាក់ពាក្យស្នើសុំសេវាអនុវត្តវិធានការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភប្រភេទនេះ។

បើអ្នកមានកម្រៃធានារ៉ាប់រងសុខភាពសំរាប់កូន, នោះអ្នកត្រូវតែផ្តល់ឯកសារជូន DCS ដើម្បីបញ្ជាក់ថា អ្នកមានកម្រៃរ៉ាប់រងនេះមែន។ អ្នកអាចបំពេញទម្រង់ព័ត៌មានស្តីពីការធានារ៉ាប់រងសុខភាពនៃឪពុកឬម្តាយជាអ្នកអាណាព្យាបាល (Custodial Parent Health Insurance Information) រួចហើយផ្ញើមកយើងវិញ ដើម្បីទុកជាកម្រិតបញ្ជាក់។

បើអ្នកមានកម្រៃធានារ៉ាប់រងសុខភាព ហើយមិនចង់ឲ្យ DCS អនុវត្តវិធានការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភវេជ្ជសាស្ត្រ ទៅតាមលក្ខខណ្ឌតម្រូវនៃដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកទេ, នោះអ្នកត្រូវតែផ្តល់ជូន DCS នូវឯកសារ ដើម្បីបញ្ជាក់ថា អ្នកពិតជាមានកម្រៃរ៉ាប់រងនេះមែន ហើយចូរសរសេរលិខិតលាយលក្ខណ៍អក្សរ ទៅប្រាប់ DCS ថា អ្នកមិនចង់ឲ្យគេអនុវត្តវិធានការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភវេជ្ជសាស្ត្រនានាទេ។

បើសិនជាម្តាយ និងឪពុកមិនដែលបានរៀបការនឹងគ្នាសោះ, ហើយ ៖

1. ម្នាក់ ឬក៏ទាំងពីរនាក់ក្នុងចំណោមពួកគេមិនបានចុះហត្ថលេខាលើ *លិខិតថ្លែងសច្ចាប័ត្តភាព (Paternity Acknowledgement)* សោះ, នោះគុណាការរដ្ឋ ឬគុណាការកុល សម្ព័ន្ធត្រូវតែកំណត់រកមុខឪពុកតាមផ្លូវច្បាប់។ DCS នឹងបញ្ជូនសំណុំរឿងរបស់អ្នកទៅឲ្យរដ្ឋអាជ្ញា, គុណាការកុលសម្ព័ន្ធ, ឬការិយាល័យរបស់អគ្គមេធាវី ដើម្បី ចាត់វិធានការផ្លូវច្បាប់។
2. ពួកគេទាំងពីរនាក់បានចុះហត្ថលេខា និងដាក់ពាក្យតម្កល់ *លិខិតថ្លែងសច្ចាប័ត្តភាព* រួចហើយ, នោះ DCS អាចនឹងបង្កើតដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយបាន ដោយមិនចាំ បាច់មានវិធានការគុណាការទេ។

បើភាគីម្នាក់ទៀតក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកបានសុំឲ្យ DCS ធ្វើដូច្នោះ, នោះ DCS អាចនឹងផ្តល់សេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភគ្រប់បែបយ៉ាង បើទោះជាអ្នកមិនចង់ បានសេវាទាំងឡាយនោះក៏ដោយក្តី។

បើគ្មានភាគីណាមួយក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភនេះរស់នៅក្នុងរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន, នោះ DCS នឹងផ្តល់សេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភនានា ប្រសិនបើករណីទាំងពីរខាងក្រោមនេះ ត្រូវទៅនឹងកាលៈទេសៈ៖

1. គ្មានភាគីណាមួយក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកទទួលសេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភនានាពីរដ្ឋដទៃមួយទៀត។
2. ឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលមានព័ត៌មានសំរាប់ការទាក់ទងជាមួយរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន។ ព័ត៌មានសំរាប់ការទាក់ទងនោះរាប់សរុបទាំងប្រាក់បៀវត្សរ៍នៃ ចំណូលពលកម្មពិរយោជកនានា ដែលកំពុងធ្វើពាណិជ្ជកម្មនៅក្នុងរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន, ការមានធនធានផ្សេងៗនៅក្នុងរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោនជាដើម ។ល។ ឪពុកម្តាយមិន មែនអ្នកអាណាព្យាបាលត្រូវតែមានព័ត៌មានសំរាប់ការទាក់ទងឲ្យបានគ្រប់គ្រាន់ជាមួយរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន ដើម្បីអនុញ្ញាតឲ្យ DCS ប្រមូលទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភទៅបាន។

បើឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលរស់នៅក្នុងរដ្ឋដទៃមួយទៀត ព្រមទាំងគ្មានព័ត៌មានសំរាប់ការទាក់ទងអ្វីជាមួយរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោនផង, ហើយរូបអ្នករស់នៅក្នុង រដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន, នោះ DCS អាចនឹងអនុវត្តន៍ករណីណាមួយដូចតទៅនេះ៖

1. ព្យាយាមបង្កើតយុត្តាធិការសំរាប់សំណុំរឿងនេះ ហើយប្រមូលទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភក្រោមច្បាប់រដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន។
2. សុំទេវារដ្ឋដែលឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលកំពុងរស់នៅ ឲ្យជួយប្រមូលទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភ។ រដ្ឋដទៃមួយនេះនឹងធ្វើសកម្មភាពក្រោមច្បាប់របស់ពួកគេ។

DCS នឹងរៀបចំដំណោះស្រាយមួយជាមួយឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល ដើម្បីសងប្រាក់ឧបត្ថម្ភសកំណត់បង់ទាំងប៉ុន្មានជារៀងរាល់ខែ។ DCS នឹងផ្អែក មូលដ្ឋានសងប្រាក់នេះលើបទដ្ឋានតម្រូវកិច្ចឧបត្ថម្ភដែលមានចែងក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក និងចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភសកំណត់បង់សរុបដែលគេបានជំរាបសំណុំរឿងនេះ។

បើអ្នកមានដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយ ដែលអនុញ្ញាតឲ្យ DCS អាចចេញ *ដីកាដកយកប្រាក់ចំណូលសំរាប់កិច្ចឧបត្ថម្ភ (Income Withholding for Support)* បាន, នោះ DCS នឹងចេញទម្រង់ដីកានេះជូនទៅនិយោជករបស់ឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល (ប្រសិនបើស្គាល់និយោជក)។

បើអ្នកមានដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយ ដែលមិនអនុញ្ញាតឲ្យ DCS អាចចេញ *ដីកាដកយកប្រាក់ចំណូលសំរាប់កិច្ចឧបត្ថម្ភ* បានទេ, នោះ DCS នឹងចេញ *ដីកាផ្តន់ដំណឹងស្តីពី ចំណូលឧបត្ថម្ភ និងការទាមទារឲ្យបង់ប្រាក់ (Notice of Support Debt and Demand for Payment)* ជូនទៅឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យា បាល។ *ដីកាផ្តន់ដំណឹងស្តីពីចំណូលឧបត្ថម្ភ និងការទាមទារឲ្យបង់ប្រាក់* ចែងអំពីចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភ ហើយផ្តល់ជូន DCS នូវអំណាចក្នុងការប្រគល់ *ដីកាដកយក ប្រាក់ ចំណូលសំរាប់កិច្ចឧបត្ថម្ភ* ជាផ្លូវការ។

1. បើអ្នកជាភាគីទទួលសំណងតាមដីកាគុណាការ, នោះ DCS នឹងផ្ញើជូនអ្នកនូវសំណើចម្លងនៃដីកាផ្តន់ដំណឹងមួយច្បាប់ ដែលថ្លែងប្រាប់អំពីចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភ។ បើ អ្នកបានទទួលសំណើចម្លងរួចហើយ ហើយមិនយល់ស្របជាមួយនឹងចំនួនប្រាក់ដែលបានថ្លែងប្រាប់ក្នុងដីកាផ្តន់ដំណឹងនោះទេ, នោះអ្នកអាចសុំធ្វើសវនាការបាន។
2. ឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលអាចស្នើសុំសន្និសីទក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (Conference Board) (សវនាការក្រៅផ្លូវការ) ដើម្បីដកតវ៉ាអំពីលក្ខខណ្ឌនានា របស់ដីកាផ្តន់ដំណឹង ដែលបានបញ្ជាក់ប្រាប់អំពីចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភនោះ។ អ្នកអាចចូលរួមក្នុងសន្និសីទក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនោះបាន។
3. បើអ្នកស្នើសុំសវនាការ ឯចំណែកឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលស្នើសុំសន្និសីទក្រុមប្រឹក្សាភិបាល, នោះអ្នកអាចសម្រេចមើល ថាតើអ្នកគួរធ្វើសវនាការ ឬគួរធ្វើសន្និសីទក្រុមប្រឹក្សាភិបាល។

នៅក្នុងអង្គនីតិវិធីដើម្បីបង្កើត, អនុវត្ត, ឬកែប្រែដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយ, DCS អាចចេញដីកាផ្តន់ដំណឹងជាលាយលក្ខណ៍អក្សរ ជូនទៅភាគីទាំងសងខាងដែលមានឈ្មោះ ក្នុងដីកានេះ តាមរយៈការផ្ញើសំបុត្រតាមប្រៃសណីយ៍ថ្នាក់ទីមួយ (first class mail) ។ DCS អាចធ្វើដីកាផ្តន់ដំណឹងទាំងនេះទៅកាន់អាសយដ្ឋានដែលគេស្គាល់ជា ថ្មីប្រក្រាបបង្អស់របស់ភាគីទាំងសងខាង។ បើ DCS ចេញដីកាផ្តន់ដំណឹងណាមួយដល់អ្នក, ដីកានេះអាចក្លាយជាដីកាអវសានមួយ ដោយមិនចាំបាច់មានសេចក្តីជូន ដំណឹងណាវែងឆ្ងាយតទៅទៀតឡើយ។ ចៅក្រមគុណាការ ឬចៅក្រមរដ្ឋបាល (Administrative Law Judge, ALJ) អាចនឹងសម្រេចតាមបណ្តឹងទាមទារសុំការ កែប្រែដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយដោយកំបាំងមុខ ប្រសិនបើមានភាគីណាមួយខកខានបង្ហាញខ្លួននៅក្នុងអង្គនីតិវិធីកែប្រែនោះ។ ករណីនេះចាត់ទុកជាការសម្រេចបិទផ្លូវតវ៉ា បើទោះណាជា DCS មិនអាចរកស្តីតាំងបញ្ជាក់ថា ភាគីដែលបានខកខានបង្ហាញខ្លួននោះពិតជាបានទទួលដីកាផ្តន់ដំណឹងស្តីពីសវនាការ ដែលគេបានផ្ញើជូនតាម សំបុត្រប្រៃសណីយ៍ថ្នាក់ទីមួយ ទៅកាន់អាសយដ្ឋានដែលគេស្គាល់ជាថ្មីប្រក្រាបបង្អស់នោះមែនឬមិនមែនក៏ដោយក្តី។

DCS មិនអាចបង្កើត ឬអនុវត្តមាត្រានៃសិទ្ធិគ្រប់គ្រង ឬសិទ្ធិជួបមុខកូនរបស់អ្នកទេ។ ការតំណាង (Representation)

DCS និងការិយាល័យអគ្គមេធាវី ហើយនិងការិយាល័យរដ្ឋអាជ្ញាទាំងអស់ ដែលធ្វើការជាមួយ DCS គឺជាអ្នកតំណាងក្រសួងសេវាសង្គមកិច្ចនិងសុខាភិបាល។ ការិយាល័យទាំងនេះមិនតំណាងឲ្យភាគីណាមួយដែលមានឈ្មោះក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកទេ។

**សវនាការ (Hearings)**

ក្រុមកំណែ Chapter RCW 34.05 អនុញ្ញាតឲ្យភាគីទាំងសងខាងក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកអាចចូលរួមក្នុងសវនាការនានា ដែលបានធ្វើឡើងស្តីពីករណីដីកាឧបត្ថម្ភ របស់អ្នក។ ភាគីម្នាក់ៗអាចចូលរួមក្នុងសវនាការដោយផ្ទាល់ ឬតាមទូរស័ព្ទ។ សវនាការបង្អស់នេះពោលដល់ចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក។ បើអ្នកមិនចូលរួមក្នុងសវនា ការណាមួយទេ, ចៅក្រមរដ្ឋបាល ALJ អាចនឹងសម្រេចតាមសេចក្តីស្នើសុំនានា ដែលបានស្នើឡើងដោយ DCS ឬដោយភាគីម្នាក់ទៀតដែលមានឈ្មោះក្នុងដីកា ឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក ដោយមិនចាំបាច់ជូនដំណឹងវែងឆ្ងាយដល់រូបអ្នកតទៅទៀតឡើយ។ អ្នកគួរតែរកអ្នកច្បាប់ម្នាក់ ឲ្យធ្វើជាតំណាងអ្នកនៅក្នុងសវនាការ។



**ការចែកចាយប្រាក់សំណងឧបត្ថម្ភ (Payment Distribution)**

សហព័ន្ធ ហើយនិងរដ្ឋបានចេញបញ្ជាដើម្បីសំរាប់ការចែកចាយប្រាក់សំណងឧបត្ថម្ភនានា។ DCS ប្រើកាលបរិច្ឆេទនៃការទទួលបានប្រាក់សំណង ដើម្បីសម្រេចអំពីរបៀបអនុវត្តប្រាក់ឧបត្ថម្ភ។ គ្មានភារកិច្ចណាមួយក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភអាចជ្រើសរើសកំណត់ពេលវេលាដែលប្រាក់សំណងឧបត្ថម្ភនេះគួរមានវិសាលភាពគ្របដណ្តប់បានទេ។

1. ដំបូង, DCS នឹងបង់ប្រាក់ដែលបានទទួលក្នុងខែមួយ, លើកលែងតែប្រាក់សំណងពន្ធដារនិរន្តរ៍ដែលទទួលបានពី IRS, ទៅលើកិច្ចឧបត្ថម្ភបច្ចុប្បន្នសំរាប់ខែមួយនោះ។ ឯប្រាក់សំណងពន្ធដារនិរន្តរ៍ដែលទទួលបានពី IRS គឺសំរាប់តែកាត់សងថែមបន្ថែមក្នុងកិច្ចប្រកាសកំណត់សងប៉ុណ្ណោះ។
2. DCS អាចកាត់យកថ្លៃសេវាចែកចាយប្រាក់សំណងប្រចាំឆ្នាំចំនួន \$35 ប្រសិនបើអ្នកមិនធ្លាប់បានទទួលប្រាក់ជំនួយ TANF, Tribal TANF, ឬ AFDC ក្នុងនាមជាអ្នកអាណាព្យាបាលរបស់បណ្តាកូនៗដែលមិនទាន់ត្រូវបានរាយនាមសោះនោះ។ DCS នឹងប្រមូលទារកថ្លៃសេវាចែកចាយប្រាក់សំណងនេះ នៅក្រោយពេលគេបានចែកប្រាក់ចំនួន \$550 ជូនអ្នកលើករណីសំណុំរឿងនេះក្នុងចន្លោះថ្ងៃទី 1 ខែតុលា និងថ្ងៃទី 30 ខែកញ្ញាជារៀងរាល់ឆ្នាំរួចស្រេចបាច់ហើយនោះ។
3. បើ DCS ទទួលបានប្រាក់ឧបត្ថម្ភបច្ចុប្បន្នលើសពីចំនួនដែលត្រូវបង់, នោះ DCS នឹងយកការទូទាត់បន្ថែមទៅសងកិច្ចឧបត្ថម្ភអតីតដែលនៅជំពាក់។
4. បើឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលកំពុងជំពាក់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភបច្ចុប្បន្នដល់គ្រួសារច្រើនជាងមួយ, DCS អនុវត្តប្រាក់ទៅលើភាគពួកឧបត្ថម្ភបច្ចុប្បន្នទាំងអស់មុននិងអនុវត្តប្រាក់ណាមួយទៅលើកិច្ចឧបត្ថម្ភអតីតដែលនៅជំពាក់នោះ។ ទាំងអស់អ្នក ទាំងឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល, គ្មាននរណាម្នាក់អាចបញ្ជាក់ប្រាប់របៀប ដែល DCS គួរចែកចាយប្រាក់សំណងនានានោះឡើយ។
  - មានករណីលើកលែងមួយសំរាប់បទបញ្ជាខាងលើ។ ឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលអាចបញ្ជាក់ប្រាប់អំពីរបៀបចែកចាយប្រាក់សំណងលើករណីសំណុំរឿងនៃសេវាសំរាប់តែការសងប្រាក់ (Payment Services Only – PSO) នានា។ សំណុំរឿង PSO គឺសំដៅលើសំណុំរឿងទាំងឡាយណាដែល DCS ផ្តល់ការរក្សាបញ្ជី និងការចែកចាយប្រាក់សំណង ប៉ុន្តែមិនអនុវត្តដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយទេ។

DCS នឹងផ្ញើប្រាក់សំណងឧបត្ថម្ភបច្ចុប្បន្នទៅជូនអ្នក។ បើអ្នកបានចុះឈ្មោះសំរាប់បញ្ចូលប្រាក់ដោយផ្ទាល់ទៅក្នុងគណនីធនាគារ, នោះ DCS នឹងបញ្ចូលប្រាក់សំណងនានាដោយផ្ទាល់ទៅក្នុងគណនីធនាគាររបស់អ្នកតាមរយៈការផ្ទេរមូលនិធិតាមប្រព័ន្ធអេឡិចត្រូនិក (Electronic Funds Transfer – EFT)។

សំគាល់ : បើអ្នកមិនអនុញ្ញាតឲ្យបញ្ចូលប្រាក់ក្នុងគណនីធនាគារដោយផ្ទាល់ទេ, នោះ DCS នឹងផ្ញើប័ណ្ណសំណុំរឿងសាងកិច្ចប្រកាសឈ្មោះ **DCS DebitCard** តាមសំបុត្រ ទៅជូនអ្នកជាស្វ័យប្រវត្តិ។ បើអ្នកមានប័ណ្ណ DCS DebitCard ណាមួយរួចទៅហើយនោះ, DCS នឹងបញ្ចូលប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូនរបស់អ្នកទៅក្នុងប័ណ្ណនោះ ជាជាងបញ្ចូលទៅក្នុងគណនីធនាគាររបស់អ្នក។ នៅក្នុងករណីភាគច្រើន, ប្រាក់សំណងឧបត្ថម្ភកូនត្រូវបានបញ្ចូលទៅក្នុងគណនីធនាគាររបស់អ្នក ប៉ុន្តែប័ណ្ណ DCS DebitCard របស់អ្នកក្នុងរយៈពេលបីថ្ងៃនៃថ្ងៃធ្វើការ បន្ទាប់ពី DCS បានអនុវត្តប្រាក់ទាំងនោះទៅលើសំណុំរឿងរបស់អ្នករួចហើយ។ អ្នកអាចប្រើ DCS DebitCard នៅតាមកន្លែងរាប់លាន ដែលទទួលយកប័ណ្ណ VISA និងនៅតាមគ្រប់កន្លែងម៉ាស៊ីន ATM។ សូមស្វែងយល់ពីតំបន់ការប្រើប្រាស់ប័ណ្ណប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធអេឡិចត្រូនិក ឬអាចស្វែងយល់ជម្រើសផ្សេងៗសំរាប់ការទទួលបានប្រាក់សំណងនានាដោយទូរស័ព្ទទាក់ទងលេខ 800-468-7422 ឬមួយក៏អាចមើលពីតំបន់នោះលើគេហទំព័រ [www.dshs.wa.gov/dcs](http://www.dshs.wa.gov/dcs) ។

អ្នកអាច ឬមិនអាចទទួលបានប្រាក់សំណងឧបត្ថម្ភអតីតនានាឡើយ។

1. បើអ្នក ហើយនិងកូនៗរបស់អ្នកមិនធ្លាប់បានទទួលជំនួយសាធារណៈទាល់តែសោះ, នោះ DCS នឹងផ្ញើប្រាក់នោះទៅជូនអ្នក។
2. បើអ្នកធ្លាប់បានទទួលជំនួយសាធារណៈ ហើយពុំមានបំណុលត្រូវបានប្រគល់ទៅឲ្យយុត្តាធិការណាមួយទេនោះ, DCS នឹងផ្ញើប្រាក់នោះទៅជូនអ្នក។
3. បើអ្នកធ្លាប់បានទទួលជំនួយសាធារណៈក្នុងអតីតកាល, នោះ DCS នឹងចែកចាយប្រាក់ឧបត្ថម្ភអតីតដែលគេបានទទួល បន្ទាប់ពីពេលដែលអ្នកបានឈប់ទទួលជំនួយសាធារណៈចាប់ ដូចតទៅ :
  - a. ទិញ ត្រូវសងបំណុលឧបត្ថម្ភអតីតនានា ដែលគេបានជំពាក់អ្នក ហើយដែលគេមិនដែលបានប្រគល់សិទ្ធិជូនរដ្ឋ ឲ្យប្រមូលទារប្រាក់នោះ។
  - b. ទិញ ត្រូវសងបំណុលឧបត្ថម្ភអតីតនានា ដែលគេបានប្រគល់សិទ្ធិជូនរដ្ឋ ឲ្យប្រមូលទារជាបណ្តោះអាសន្នតាមរយៈនៃការប្រគល់សិទ្ធិណាមួយ ដែលបានធ្វើឡើងនៅក្រោយថ្ងៃទី 30 កញ្ញា 1997, និងនៅមុនថ្ងៃទី 1 តុលា 2008, ហើយដែលមិនមែនជាផ្នែកមួយនៃបំណុលឧបត្ថម្ភអតីតទាំងប៉ុន្មាន ដែលគេបានប្រគល់សិទ្ធិជាអចិន្ត្រៃយ៍ជូនរដ្ឋ ឲ្យប្រមូលទារបំណុលទាំងនោះ ដូចដែលបានពណ៌នានៅក្នុងវគ្គ c ខាងក្រោមនេះ។
  - c. ទិញ ត្រូវសងបំណុលឧបត្ថម្ភអតីតនានា ដែលគេបានជំពាក់អ្នកសំរាប់ថ្នាក់កម្រិតឧបត្ថម្ភវេជ្ជសាស្ត្ររបស់បណ្តាកូនៗ។
  - d. ទិញ ត្រូវសងបំណុលឧបត្ថម្ភអតីតនានា ដែលគេបានប្រគល់សិទ្ធិជូនរដ្ឋជាអចិន្ត្រៃយ៍ តាមរយៈនៃការប្រគល់សិទ្ធិជំនួយសាធារណៈណាមួយ ដែលបានធ្វើឡើងនៅមុនថ្ងៃទី 1 តុលា 1997, ឬដែលគេបានប្រគល់សិទ្ធិជូនរដ្ឋនៅក្រោយកាលបរិច្ឆេទខាងលើនេះ ពីព្រោះរដ្ឋបានផ្តល់ប្រាក់ជំនួយសាធារណៈជូនអ្នកនៅក្នុងខែនោះ។
  - e. ទិញ ត្រូវសងបំណុលកាតព្វកិច្ចឧបត្ថម្ភវេជ្ជសាស្ត្ររបស់បណ្តាកូនៗទៅស្មារតីសិទ្ធិទារបំណុលដែលគេបានប្រគល់ជូនរដ្ឋ។
  - f. ប្រាក់សំណងពន្ធដារនិរន្តរ៍ដែលទទួលបានពី IRS ត្រូវកាត់សងថែមបន្ថែមក្នុងកិច្ចប្រកាសកំណត់សង និងថែមបន្ថែមក្នុងកិច្ចប្រកាសកំណត់សងនានាដែលគេបានប្រគល់សិទ្ធិជូនរដ្ឋជាមុនសិន មុននឹងកាត់សងទៅលើថែមបន្ថែមក្នុងកិច្ចប្រកាសកំណត់សងនានាដែលគេបានជំពាក់អ្នក។
4. បើឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលជាប់ជំពាក់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភអតីតដល់គ្រួសារច្រើនជាងមួយ, នោះ DCS នឹងចែកប្រាក់ដែលទារបាននោះទៅតាមសមាមាត្ររវាងគ្រួសារទាំងនោះ។

**ការប្រមូលការបង់ប្រាក់ (Payment Recovery)**

យោងតាម RCW 26.23.035(3) និង 74.20A.270, DCS ប្រមូលទារការបង់ប្រាក់ផ្សេងៗពីរដ្ឋអ្នក ដែលជាការបង់ប្រាក់លើស និងការបង់ប្រាក់នានា ដែលត្រូវបានធ្វើឱ្យអ្នកខុស។

1. អ្នកត្រូវតែប្រគល់ត្រឡប់វិញនូវការបង់ប្រាក់ផ្សេងៗ ដែល DCS ធ្វើឱ្យអ្នក ប្រសិនបើ៖
  - a. DCS ធ្វើប្រាក់ឱ្យអ្នកខុស។
  - b. DCS ធ្វើប្រាក់ឱ្យអ្នកច្រើនជាងប្រាក់ដែលឪពុកឬម្តាយមិនមែនអាណាព្យាបាលជំពាក់ ដែលត្រូវបានហៅផងដែរជាការបង់ប្រាក់លើស។
2. ប្រសិនបើអ្នកមានករណីសេវាបង់ប្រាក់ប៉ុណ្ណោះ (PSO) DCS ដំបូងនឹងប្រមូលទារការបង់ប្រាក់លើស និងការបង់ប្រាក់នានាដែលបានធ្វើឱ្យអ្នកខុស ដោយការរក្សាទុកនូវចំនួនទឹកប្រាក់ ពីការបង់ប្រាក់ផ្សេងៗនាពេលអនាគតដែលបានទទួលសម្រាប់អ្នក។ RCW 26.23.035(3) អនុញ្ញាតចំណាត់ការនេះដោយមិនមានការ ជូនដំណឹងដល់អ្នកឡើយ។
  - a. DCS នឹងរក្សាទុក 10 ភាគរយដោយស្វ័យប្រវត្តិនៃការបង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភបច្ចុប្បន្ននាពេលអនាគត។
  - b. DCS នឹងរក្សាទុក 100 ភាគរយដោយស្វ័យប្រវត្តិនៃការបង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភដែលហួសការកំណត់នាពេលអនាគត។
3. DCS អាចទទួលយកចំណាត់ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភផ្សេងទៀតដែលត្រូវបានអនុញ្ញាតដោយ RCW 74.20A.270 ដើម្បីទារមកវិញនូវ ការបង់ប្រាក់លើស និងការបង់ប្រាក់ផ្សេងៗដែលបានធ្វើខុសឱ្យអ្នក។ ចំនុចនេះអនុវត្តសម្បូរតែបន្ទាប់ពីអ្នកឈប់ទទួលការបង់ប្រាក់ ឧបត្ថម្ភផ្សេងៗតាមរយៈ DCS។ ប្រសិនបើ DCS ជ្រើសរើសជម្រើសនេះ DCS បម្រើការជូនដំណឹងនេះដល់អ្នក។ ប្រសិនបើមាន ការជំទាស់ត្រូវបានទទួល DCS ត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យ៖
  - a. ធ្វើទៅកាន់និយោជករបស់អ្នក ឬបុគ្គល ឬអង្គការផ្សេងទៀតដែលរក្សាមូលធនអចលនសម្រាប់អ្នកនូវ ដីការរក្សាទុកប្រាក់ចំណូលមួយ សម្រាប់ការឧបត្ថម្ភ។ ដីការ / ការជូនដំណឹងនេះតម្រូវឱ្យនិយោជករបស់អ្នក ឬបុគ្គល ឬអង្គការផ្សេងទៀតដកយកនូវទឹកប្រាក់បង់ថ្លៃមាន កំហុស និង / ឬការបង់លើសពីប្រាក់រកបាន ប្រាក់ចំណូល និងមូលធនអចលនរបស់អ្នក។
  - b. ប្តឹងជនបរទេសប្រឆាំងនឹងទ្រព្យសម្បត្តិពិតប្រាកដ និងផ្ទាល់ខ្លួនរបស់អ្នក។
  - c. ប្រើប្រាស់មធ្យោបាយផ្លូវច្បាប់នៃការប្រមូលទារប្រាក់ DCS ណាមួយដែលអាចរកបានស្ថិតក្រោមជំពូក 26.09, 26.18, 26.23 និង 74.20 RCW ។

**ព័ត៌មានស្តីពីកុលសម្ព័ន្ធ (Tribal Information)**

រៀបរយនៃ DCS ហើយនិងកុលសម្ព័ន្ធមានកិច្ចព្រមព្រៀងណាមួយឱ្យធ្វើដូច្នោះបាន, ពុំនោះ នីតិវិធីនៃការអនុវត្តច្បាប់ ឬការប្រមូលទារប្រាក់របស់ DCS នានា មិនអាចអនុវត្តទៅលើបណ្តាកម្មករនិយោជិត ដែលធ្វើការឱ្យកុលសម្ព័ន្ធ, ឱ្យពាណិជ្ជកម្មដែលគ្រងជាកម្មសិទ្ធិដោយកុលសម្ព័ន្ធ, ឬឱ្យពាណិជ្ជកម្មជាកម្មសិទ្ធិរបស់កុលសម្ព័ន្ធ ឥណ្ឌានដែលតាំងលើដែនដីបំបែកកុលសម្ព័ន្ធនានាបានឡើយ។ បើឪពុកឬម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលគឺជាកម្មករនិយោជិតរបស់កុលសម្ព័ន្ធឥណ្ឌាន, របស់ពាណិជ្ជកម្មដែលគ្រងជាកម្មសិទ្ធិដោយកុលសម្ព័ន្ធ, ឬរបស់ពាណិជ្ជកម្មជាកម្មសិទ្ធិរបស់កុលសម្ព័ន្ធឥណ្ឌានដែលតាំងលើដែនដីបំបែកកុលសម្ព័ន្ធណាមួយ, នោះ DCS អាចនឹង ៖

1. សុំឱ្យកុលសម្ព័ន្ធនោះអនុវត្តដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក។ DCS នឹងអនុវត្តដោយផ្ទាល់ បើសិនបើវាស៊ីនតោន និងកុលសម្ព័ន្ធនោះមាននីតិវិធីណាមួយអាចធ្វើដូច្នោះបាន។
2. ដាក់ពាក្យបណ្តឹងក្នុងតុលាការកុលសម្ព័ន្ធណាមួយ ដើម្បីបង្កើត ឬអនុវត្តដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក។ បើ DCS ដាក់ពាក្យបណ្តឹងក្នុងតុលាការកុលសម្ព័ន្ធ, នោះ DCS អាចនឹងប្រើប្រាស់នីតិវិធីនានាតាមគោលការណ៍ក្នុងកិច្ចព្រមព្រៀងនានារវាងរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន និងបណ្តាកុលសម្ព័ន្ធឥណ្ឌាន ឬមួយក៏ប្រើប្រាស់នីតិវិធីនានារបស់ តុលាការកុលសម្ព័ន្ធដែលមានស្រាប់។

DCS អាចនឹងប្រគល់សំណុំរឿងរបស់អ្នក ទៅឱ្យអង្គការអនុវត្តច្បាប់កុលសម្ព័ន្ធ ប្រសិនបើករណីណាមួយខាងក្រោមនេះអនុវត្តលើសំណុំរឿងរបស់អ្នក។

1. ភាគីណាមួយក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក ឬក្នុងករណីកូនៗរបស់អ្នក គឺជាសមាជិករបស់កុលសម្ព័ន្ធឥណ្ឌាន។
2. ឪពុកឬម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលគឺជាកម្មករនិយោជិតម្នាក់របស់កុលសម្ព័ន្ធឥណ្ឌាន, របស់ពាណិជ្ជកម្មដែលគ្រងជាកម្មសិទ្ធិដោយកុលសម្ព័ន្ធ, ឬរបស់ពាណិជ្ជកម្មជាកម្មសិទ្ធិរបស់កុលសម្ព័ន្ធឥណ្ឌានដែលតាំងលើដែនដីបម្រុង ឬទឹកដីអាណត្តិព្យាបាលភាពនៃកុលសម្ព័ន្ធ។
3. ភាគីម្ខាងក្នុងចំណោមភាគីទាំងពីរក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកត្រូវបានរ៉ាប់រងដោយដំណើរការ ឬកិច្ចព្រមព្រៀងឧបត្ថម្ភកូនរួមណាមួយ។
4. ភាគីម្ខាងក្នុងចំណោមភាគីទាំងពីរក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកទទួលសេវាជំនួយពីកម្មវិធី Tribal TANF ឬកម្មវិធីឧបត្ថម្ភកូនរបស់កុលសម្ព័ន្ធ។
5. សំណុំរឿងរបស់អ្នកមានជាប់ពាក់ព័ន្ធដល់បញ្ហារឿងរ៉ាវនៃកុលសម្ព័ន្ធដទៃទៀត។

**ច្បាប់ និងគោលនយោបាយ ដែលមានផលប៉ះពាល់ដល់ដីកាឧបត្ថម្ភកូន (Laws and Policy That Affect Child Support)**

ជំពូកនៃក្រមកំណែវ៉ាស៊ីនតោន (Revised Code of Washington – RCW) និងក្រមរដ្ឋបាលវ៉ាស៊ីនតោន (Washington Administrative Code – WAC) នានាខាងក្រោមនេះគ្រប់គ្រងលើសេវាកម្មទាំងអម្បាលម៉ាន ដែល DCS ផ្តល់ជូនសាធារណៈជន។

- ក្រមកំណែ Chapter 26.09 RCW      Chapter 388-14A WAC
- ក្រមកំណែ Chapter 26.18 RCW
- ក្រមកំណែ Chapter 26.21A RCW
- ក្រមកំណែ Chapter 26.23 RCW
- ក្រមកំណែ Chapter 74.20 RCW
- ក្រមកំណែ Chapter 74.20A RCW

ច្បាប់អាជ្ញាយុកាលអាចអនុវត្តចំពោះបំណុលឧបត្ថម្ភកូន។ ប្រសិនបើអនុវត្ត, នោះឪពុកឬម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលអាចប្រើប្រាស់ច្បាប់អាជ្ញាយុកាលនេះ ទុកជា ជានីតិវិធីដើម្បីប្រកាសការពារខ្លួនថា ពួកគេរំលងជាប់ពាក់ព័ន្ធបំណុលឧបត្ថម្ភកូនអស់ ឬភាគខ្លះតទៅទៀតហើយ។

**ការហៅទូរស័ព្ទ (Telephone Calls)**

ចូរទូរស័ព្ទទាក់ទងប្រព័ន្ធទូរស័ព្ទស្វ័យប្រវត្តិ "KIDS" តាមលេខ 800-442-5437 ដើម្បីទទួលបានព័ត៌មានអំពីសំណុំរឿងរបស់អ្នក។ សូមប្រើប្រព័ន្ធនេះទៅតាមលទ្ធភាព ត្រូវការ។ បើអ្នកមានរឿងហេតុអ្វីមួយដែលប្រព័ន្ធ "KIDS" មិនអាចដោះស្រាយជូនបាន, ចូរទូរស័ព្ទទាក់ទងការិយាល័យ DCS ដែលកំពុងកាន់កាប់សំណុំរឿងរបស់ អ្នក។ ចូរចាំថា ការហៅទូរស័ព្ទច្រើនពេកធ្វើឲ្យមានការរាំងស្ទះពេលវេលាដល់ការងារប្រមូលទារព្រាក់ដទៃទៀតរបស់អ្នក។ ការកាត់បន្ថយចំនួននៃការហៅទូរស័ព្ទ អនុញ្ញាតឲ្យ DCS អាចធ្វើការបម្រើអ្នកបានប្រសើរជាង។

បើអ្នកត្រូវការទាក់ទង DCS, ចូរប្រើលេខទូរស័ព្ទនានាខាងក្រោមនេះ។ សូមប្រើលេខទូរស័ព្ទឥតគិតថ្លៃសំរាប់តែការហៅទូរស័ព្ទឆ្លងក្រុងប៉ុណ្ណោះបានហើយ។ សេវា នៃប្រព័ន្ធ TTY/TDD មានបម្រុងជូនបណ្តាមនុស្សគ្រប់គ្នា។

- |                   |                                 |                   |                                 |
|-------------------|---------------------------------|-------------------|---------------------------------|
| ក្រុង Seattle ៖   | (206) 341-7000 ឬ (800) 526-8658 | ក្រុង Vancouver ៖ | (360) 696-6100 ឬ (800) 345-9984 |
| ក្រុង Tacoma ៖    | (253) 597-3700 ឬ (800) 345-9976 | ក្រុង Wenatchee ៖ | (509) 886-6800 ឬ (800) 535-1113 |
| ក្រុង Everett ៖   | (425) 438-4800 ឬ (800) 729-7580 | ក្រុង Yakima ៖    | (509) 249-6000 ឬ (800) 441-0859 |
| ក្រុង Spokane ៖   | (509) 363-5000 ឬ (800) 345-9982 | ក្រុង Olympia ៖   | (360) 664-6900 ឬ (800) 345-9964 |
| ក្រុង Kennewick ៖ | (509) 374-2000 ឬ (800) 345-9981 |                   |                                 |

សំរាប់ស្វែងយល់ព័ត៌មានអំពីការបង់ប្រាក់តាមអេឡិចត្រូនិច, ចូរហៅទៅលេខ 800-468-7422 ឬមើលគេហទំព័ររបស់ DCS នៅ [www.dshs.wa.gov/dcs](http://www.dshs.wa.gov/dcs) ។ អ្នកអាចចុះឈ្មោះសុំសិទ្ធិដើម្បីពិនិត្យមើលប្រវត្តិសងប្រាក់នៃសំណុំរឿងរបស់អ្នកតាមអ៊ិនធឺណិត <https://secure.dshs.wa.gov/dconline> ។

គ្មានជនណាម្នាក់, ដោយគ្រោះជាតិសាសន៍, ពណ៌សម្បុរ, ជាតិកំណើត, គោលជំនឿ, សាសនា, ភេទ, អាយុ, ឬពិការភាព, គួរត្រូវគេប្រកាន់រើសអើងនៅក្នុងការងារ, សេវាកម្ម, ឬទិដ្ឋភាពណាមួយនៃសកម្មភាពរបស់កម្មវិធីនេះឡើយ ។ ទម្រង់លិខិតនេះមានបម្រុងជូនជាទ្រង់ទ្រាយផ្សេងៗទៅតាមសេចក្តីស្នើសុំ ។